
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

amely készült 2014. április 22. napján Herceghalom Község Önkormányzat Képviselő-testülete Humán 
és  Környezetvédelmi  Bizottságának  a  Polgármesteri  Hivatal  hivatalos  helyiségében  nyilvánosan 
megtartott ülésén.

Jelen vannak: jelenléti ív szerint
Jegyzőkönyvet vezeti: Meszner Mónika igazgatási előadó

Makay  István,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  elnöke köszöntötte  a  megjelenteket  és 
megállapította,  hogy az ülés 6 taggal határozatképes.  Makay István, a  Humán és Környezetvédelmi  
Bizottság elnöke, valamint Erdei László, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagjai jelezték, hogy  
az Egyebek napirendi pontban szót kérnek.

Makay  István,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  elnöke  javaslatot  tett  a  napirendi  pontok  
elfogadására:

1. Herceghalom Községi Könyvtár működéséről szóló beszámoló
Előadó: Makay István HKB elnök
Meghívott: Némethné Király Márta könyvtárvezető

2.         Herceghalomi Polgármesteri Hivatal 2013. évi gyermekvédelmi beszámolója 
Előadó: Dr. Szmodis Jenő jegyző

3. Herceghalomi Mozgáskorlátozottak Egyesülete számítástechnika tanfolyam 
programtámogatás elszámolása 
Előadó: Makay István HKB elnök

4. Egyebek

A tervezett napirendet a Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 igen 
szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül elfogadta.

1. Herceghalom Községi Könyvtár működéséről szóló beszámoló
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

Erdei László, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja megkérdezte, hogy az írásos beszámoló 
szerint tavaly október óta 1000 kötet elektronikus rögzítése történt meg, ez azt jelenti-e, hogy a többi  
16000 kötet rögzítése 8 évig tart-e várhatóan.

Némethné Király Márta könyvtárvezető válaszában elmondta, hogy 14000 kötet rögzítésre került, de 
ezeket  mind át  kell  nézni,  mert  a  mondern  elektronikus  kölcsönzéshez alapadatok  hiányoznak (pl.:  
vonalkód).

Erdei László, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja tájékoztatta a jelenlévőket, hogy eddig 
minden könyvtáros  azt  mondta,  hogy az  elődje  nem végezte  el  az  elektronikus  rögzítést  pontosan. 
Megkérdezte, ha ez most megtörténik, tökéletes lesz-e a rendszer.

Némethné Király Márta könyvtárvezető válaszában elmondta, most is működőképes a rendszer, de nem 
tökéletes. Ha végeznek a rögzítéssel, akkor lesz minden igényt kielégítő.
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Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizotság tagja elmondta, véleménye szerint kevés a 
hetenként 1 alkalommal a hosszú nyitva tartás, jó lenne ezen változtatni.

Némethné Király Márta könyvtárvezető válaszában elmondta, hogy arányaiban a gyermekek használják 
nagyobb  számban  a  könyvtárat,  mint  a  felnőttek.  A látogatottsági  statisztika  alapján  nincs  igény a 
többszöri hosszabb nyitvatartásra.

Csizmadia  Zsuzsa  alpolgármester elmondta,  az  alsósok  „megszólítása”  megtörtént  az  intézmény 
részéről az „Olvasás királyság” verseny bevezetésével. Megkérdezte, hogy a könyvtárvezető asszonynak  
van-e hasonló ötlete a felső tagozatosok és a fiatal felnőttek könyvtárba hívására.

Némethné  Király  Márta  könyvtárvezető elmondta,  szeptemberben  meghirdette  a  felső  tagozatosok 
részére az „Információ keresés” vetélkedőt,  mely lexikonokból történő keresésre irányult.  Ez sajnos  
érdeklődés hiánya miatt el sem indult. A felső tagozatos osztályok sajnos a könyvtárórák lehetőségét  
sem használják ki. Elmondta, hogy a 80 fő új tagnak körülbelül a fele felnőtt korú, ami véleménye  
szerint pozitívum. Azért nem szervez a felnőtteknek kulturális programokat, mert mind a KEK, mind a  
Herceghalomi Civil Akadémia igen sok és színvonalas programot kínál az érdeklődőknek, a település a 
bőség zavarával küzd.

Csizmadia Zsuzsa alpolgármester elmondta, egy pénteki napi hosszabb nyitva tartás elképzelhető, hogy 
vonzaná  a  dolgozó  embereket,  mert  a  hétvége  közelsége  miatt  esetleg  könnyebben szakítanak  időt 
könyvtár látogatásra, mint a munkahét első napján.

Némethné  Király  Márta  könyvtárvezető válaszában  elmondta,  felméri  az  olvasói  igényeket,  ennek 
tükrében – ha szükséges – módosítja a nyitvatartást.

Erdei László, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja felhívta a figyelmet arra, hogy szervezett 
programok – az iskolai programokon kívül – január 14. óta nem voltak az intézményben. Emlékeztette a  
jelenlévőket arra, hogy a könyvtár építésének és létrehozásának az volt a célja, hogy közművelődési  
színtérré váljon. Idézett 6 sort az intézmény költségvetéséből és hozzátette, hogy a fenntartó az előbb 
idézettek  alapján  minden  támogatást  biztosít  az  emelt  szintű  szolgáltatáshoz,  ezért  észrevételezi  a 
kulturális események szervezésének a hiányát.

Némethné  Király  Márta  könyvtárvezető tájékoztatta  a  jelenlévőket  arról,  hogy a  könyvtár  feladata 
elsősorban  az,  hogy  a  gyerekeket  megtanítsa  a  könyvtár  használatára  és  megszerettesse  velük  az 
olvasást. Igaza van abban a képviselő úrnak, hogy ő maga nem szervezett programokat, de az általa  
vezetett intézmény sok egyéb kulturális eseménynek ad otthont.

Makay István,  a  Humán és Környezetvédelmi Bizottság  elnöke megkérdezte,  hogy a 80 fő  új  tag 
vegyesen  felnőtt  és  gyermek,  illetve  mivel  indokolja  a  könyvtárvezető  asszony,  hogy  ez  komoly  
fellendülésnek számít.

Némethné Király Márta könyvtárvezető  válaszában elmondta,  hogy az új  tagok körülbelül fele-fele 
arányban gyermekek és felnőttek. A komoly fellendülést pedig az éves statisztikák támasztják alá.

Makay István,  a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke megkérdezte,  hogy a könyvtárközi 
kölcsönzés szolgáltatás mit takar.

Némethné Király Márta könyvtárvezető válaszában elmondta, abban az esetben, ha egy adott könyv 
nincs meg a helyi könyvtárban, Herceghalom Községi Könyvtára azt kikölcsönzi más könyvtártól és  
vállal felelősséget azért.
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Csizmadia  Zsuzsa  alpolgármester megkérdezte,  hogy könyvtárvezető  asszony  milyen  statisztikákat 
vezet.

Némethné Király Márta könyvtárvezető válaszában elmondta, napi bontásban készülnek a statisztikák 
három módon:
- kikölcsönzött könyvek alapján;
- számítógépek használata szerint;
- bejövők száma szerint.

Csizmadia  Zsuzsa  alpolgármester felkérte  az  intézményvezető  asszonyt,  hogy  2  héten  keresztül 
vezessen látogatottsági statisztikát órai és korosztályi bontásban, hogy a nyitvatartást ennek tükrében 
lehessen esetlegesen módosítani.

Némethné Király Márta könyvtárvezető elmondta, hogy 1 hónapos felmérést javasol.

Erdei László, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja elmondta, hogy amikor a könyvtárvezető 
asszony  az  álláspályázatra  jelentekezett,  pályázati  feltétel  volt  a  rendezvényszervezés  is,  melyet  az 
utóbbi időben hiányol.

Némethné Király Márta könyvtárvezető válaszában elmondta, nem a rendezvényszervezés a fő feladata, 
úgy érzi eleget tesz munkaköri kötelességének.

Egyéb  kérdés,  hozzászólás  nem  lévén  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  jelenlévő  6  tagja  
egyhangúlag,  6  igen  szavazattal,  nem szavazat  és  tartózkodás  nélkül  az  alábbi  határozati  javaslatot  
terjeszti a képviselő-testület elé elfogadásra:

Egyszerű szótöbbségű határozat!

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
…  ..../2014.(IV.29.) számú h a t á r o z a t a:  

Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-testülete
Herceghalom Községi Könyvtárának 

2013. évi tevékenységéről szóló beszámolóját elfogadja.
Határidő: azonnal.
Felelős: Erdősi László polgármester.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja távozott az ülésről.

2.         Herceghalomi Polgármesteri Hivatal 2013. évi gyermekvédelmi beszámolója
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

Dr. Szmodis Jenő jegyző röviden ismertette a kiküldött írásos beszámolót.

A Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  jelenlévő  5  tagja  egyhangúlag,  5  igen  szavazattal,  nem 
szavazat  és  tartózkodás  nélkül  az  alábbi  határozati  javaslatot  terjeszti  a  képviselő-testület  elé  
elfogadásra:

Egyszerű szótöbbségű határozat!

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
…  ..../2014.(IV.29.) számú h a t á r o z a t a:  
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Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-testülete
a 2013. évi gyermekvédelmi tevékenységről szóló beszámolót a 

 módosítás és kiegészítés nélkül 
– a melléklettel megegyezően - 

elfogadja.
Határidő: 2014. május 31.
Felelős: Dr. Szmodis Jenő jegyző.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

3. Herceghalomi Mozgáskorlátozottak Egyesülete számítástechnika tanfolyam 
programtámogatás elszámolása 
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke megkérdezte Lékáné Szegedi Borbálát, 
az egyesület elnökét, hogy miért csak 11 fő támogatási összegével tudtak elszámolni.

Lékáné  Szegedi  Borbála  elnök  asszony válaszában  elmondta,  hogy  a  támogatás  kérésekor  14  fő 
jelentkezett a tanfolyam elvégzésére. Közülük 1 fő anyagi okok miatt, 1 fő kórházi kezelés miatt, 1 fő  
pedig egyéb ok miatt lépett vissza. Elmondta, hogy nagy szükség lenne gyakorlati képzésre, hiszen a  
résztvevők idősebbek, illetve rokkantnyugdíjasok, akiknek nagy segítség az alapok elsajátítása. Nagyon 
szépen megköszönte a támogatást.

Makay  István,  a  Humán és  Környezetvédelmi  Bizottság  elnöke elmondta,  pozitív  visszajelzéseket 
kapott a tanfolyamról.

Csizmadia Zsuzsa alpolgármester tájékoztatta a jelenlévőket, hogy vannak informatikai tanfolyamokat 
támogató pályázatok, érdemes lenne ezeket megnézni,  mert elképzelhető, hogy komplexebb oktatást 
kapnának az egyesületi tagok.

Lékáné Szegedi Borbála egyesületi elnök elmondta, hogy utánanéztek a pályázati lehetőségnek, de ők 
csak komoly tananyagú, vizsgával záródó támogatási formákat találtak, melyre a tagság körében nincs  
igény, ők az alapokat szeretnék megtanulni.

Egyéb  kérdés,  hozzászólás  nem  lévén,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  jelenlévő  5  tagja 
egyhangúlag, 5 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Herceghalom Község Önkormányzat Képviselő-testülete 
Humán és Környezetvédelmi Bizottságának

16/2014. (IV.22.) sz. h a t á r o z a t a
Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

Humán és Környezetvédelmi Bizottsága a 
Herceghalomi Mozgáskorlátozottak Egyesülete  számítástechnikai tanfolyam program 

támogatásának elszámolását módosítás és kiegészítés nélkül
− a melléklettel megegyezően – 

− elfogadja.
   Határidő: azonnal

Felelős: Makay István  HKB elnök.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.
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4. Egyebek

A) Nyugdíjas Klub programtámogatási kérelme
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

A  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  az  írásos  előterjesztést  megvitatta,  jelenlévő  5  tagja 
egyhangúlag, 5 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Herceghalom Község Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Környezetvédelmi Bizottságának 17/2014. (IV.22.) számú határozata:

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
 Humán és Környezetvédelmi Bizottsága a Nyugdíjas Klub programtámogatási pályázatát 

elfogadja és részére a számlával igazolt költség 50%-ának megfelelő összeget, 
legfeljebb 139.000-Ft, azaz százharminckilencezer forint támogatást hagy jóvá 

2014. évi költségvetése terhére. 
Felhívja a Nyugdíjas Klub vezetőjét, hogy a megvalósulásról 15 napon belül 

köteles beszámolni és a bekerülési költségről számlákkal elszámolni, 
ennek elmulasztása esetén a támogatás nem kerül kifizetésre.

Határidő: 2014. június 30.
Felelős: Makay István elnök

Pénzügyi Csoport.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

B) Pedagógusok anyagi elismerése iránti kérelem
Makay  István,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  elnöke felolvasta  Horváthné  Gacsályi 
Marianna iskolaigazgató kérelmét és kérte a jelenlévőket, hogy alakítsák ki véleményüket a kérelem 
tárgyában.

Erdei László,  a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja elmondta, hogy a kérelem adatai nem 
elegendőek véleménye szerint ahhoz, hogy a képviselő-testület megfontolt  döntést hozhasson. Nincs 
információja a pedagógus életpálya modell bevezetésével a bérek alakulásáról, valamint arról, hogy a 
béremelés kompenzálja-e a kiesett plusz juttatásokat. Emlékeztet arra, hogy a képviselő-testület arra  
vállalt  garanciát,  hogy  az  oktatás  magas  színvonalának  fenntartásához  és  emeléséhez  biztosítja  a  
szükséges tárgyi és személyi feltételeket.

Csizmadia Zsuzsa alpolgármester tájékoztatta a jelenlévőket, hogy Igazgató Asszony 2013. december 
4-én ugyanezen tárgyban benyújtott kérelmét is a kiesett juttatásokkal indokolta, azonban nem szólt az  
életpálya modell  bevezetésével  járó béremelés mértékéről,  így ő is  javasolja  azt,  hogy a képviselő-
testület  kapjon  a  béremelés  mértékéről  tájékoztatást  személyenként,  természetesen  név  nélkül.  Nem 
részletezte  azt  sem  az  intézményvezető,  hogy  az  esetleges  támogatást  minden  dolgozóra  egyenlő 
arányban, beleértve a technikai dolgozókat is, vagy differenciáltan szeretné szétosztani. Az előző év végi 
kérelemnél  a  Pénzügyi  Csoport  munkatársai  azt  a  tájékoztatást  adták,  hogy  tárgyi  jutalom,  illetve  
ajándékutalvány formájában támogathatóak a nem saját dolgozók, azonban ennek jelentős az adóterhe.  
Kéri, hogy a képviselő-testületi ülésre álljon rendelkezésre az információ a pontos adóterhekről.

Izsák Irén, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja elmondta, hogy a képviselő-testületi döntés 
arról  szólt,  hogy az  oktatás  színvonalának emelését  támogatja mind személy,  mind tárgyi  feltételek 
javításával  (osztott  csoportos  matematika  és  nyelvoktatás,  néptánc,  úszás,  zene,  stb.).  Véleménye 
szerint, mivel a pedagógusok nem önkormányzati alkalmazottak, jogszerűen nem lehet jutalmat adni 
részükre.
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Erdei László, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja kéri, hogy az intézményvezető asszony 
adjon részletes tájékoztatást arról, hogy a pedagógus életpálya modell milyen bérváltozást idézett elő a  
pedagógusoknál, illetve milyen összegű csökkenést idézett elő a béren kívüli juttatások elvonása. Ezen  
információk  birtokában  tud  javaslatot  tenni  a  Pénzügyi  és  Településfejlesztési  Bizottság  a  kérelem 
ügyében a képviselő-testület felé.

Dr. Szmodis Jenő jegyző javasolta, hogy a Humán és Környezetvédelmi Bizottság kérjen Horváthné 
Gacsályi  Marianna  igazgató  asszonytól  egy  részletes  tájékoztatást  a  pedagógus  életpálya  modell  
bevezetésének  a  pedagógusok  bérére  gyakorolt  hatásáról  olyan  módon,  hogy  személyenként,  az 
anonimitást betartva adjon összehasonlító tájékoztatást az önkormányzati és állami fenntartás idején a  
bérről,  béren kívüli  juttatásról,  jutalomról  és  cafetériáról.  Ezen információk  birtokában a képviselő-
testület megfontolhatja a támogatást.

A Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  jelenlévő  5  tagja  egyhangúlag,  5  igen  szavazattal,  nem 
szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Herceghalom Község Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Környezetvédelmi Bizottságának 18/2014. (IV.22.) számú határozata:

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
 Humán és Környezetvédelmi Bizottsága 

felkéri Horváthné Gacsályi Marianna iskolaigazgatót,
hogy készítsen személyenkénti összehasonlító tájékoztató táblázatot 

-  az anonimitást betartva -
az önkormányzati, majd az állami fenntartás idején, a pedagógus életpálya modell

bevezetését követően a bérekről, béren kívüli juttatásokról, jutalomról és cafetériáról
mind a pedagógusok, mind a technikai dolgozókat figyelembe véve.

Ezen összehasonlító adatok birtokában a képviselő-testület megfontolja a támogatást.
Határidő: 2014. április 29.
Felelős: Horváthné Gacsályi Marianna iskolaigazgató.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István a napirendi pont tárgyalását bezárta.

C) Ifjúsági Klub beindítása
Erdei  László,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja  megkérdezte,  hogy  az  Ifjúsági  Klub 
épületének  a  műszaki  kialakítása  elkezdődött-e.  Javasolta,  hogy  fogadjon  el  a  képviselő-testület  a 
következő ülésén egy programtervet, mely az átadás előtti feladatokat részletezi. A Programterv-tervezet  
a következő lehetne véleménye szerint:

1. Programterv elfogadása április 29. ülésen

2. Műszaki felmérés, a kialakítás, 
szükséges javítások költségeinek meghatározása

április 24. napig
Költségkeret elkülönítése április 29. ülésen

3. Ifjúsági Klub tagsága üljön össze többször
a Klubházban és beszéljék meg, milyen
programokat szeretnének, milyen formában
Képviselő-testület meglátogatja a Klubot
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egy Klubösszejövetel alkalmával június hónap

4. Ifjúsági Klub tagsága meghatározza a működéshez
szükséges tárgyi feltételek közül mit tud felajánlani
(berendezési tárgyak), illetve milyen társadalmi 
munkát vállal a kialakítás során (pl.: festés) június hónap

5. A Klubhelyiség kialakítása július – augusztus hónap

6. Működés kereteinek meghatározása (szerződés) szeptember hónap

7. Klubhelyiség átadása október hónap.

Galai Péter, a Humán és Környezetvédelmi tagja megkérdezte, műszaki szempontból milyen állapotban 
van az épület.

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke elmondta, erre a kérdésre választ Pál 
Gábor műszaki előadó tud adni.

Dr. Szmodis Jenő jegyző tájékoztatta a jelenlévőket, hogy véleménye szerint az Ifjúsági Klubnak szánt  
épület jobb állapotban van, mint amit már bérbeadott az önkormányzat.

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke javasolta, hogy a következő bizottsági 
ülésre kapjon meghívót Szendrei Bence, hogy a soron következő feladatok egyeztetésre kerüljenek.

Morvai  László  képviselő javasolta,  hogy a  közeljövőben  egy helyszíni  bejárás  alkalmával  kerüljön 
felmérésre  az  ingatlan műszaki  állapota,  illetve azon feladatok  meghatározása,  melyek elvégzésével 
átadható lesz majd az épület.

Dr. Szmodis Jenő jegyző javasolta, hogy az Ifjúsági Klub szervezeti formáját meg kell határoznia a 
tagságnak, illetve az anyagi károkért okozott felelősségvállalás miatt vezetőséget vagy egyéni felelőst  
kell választani.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a Humán és Környezetvédelmi Bizottság 
ülését 18.50 órakor bezárta.

Kmf.

Makay István
Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke
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